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GRAMATYKA
na wynos

POLITYKA PRYWATNOŚCI

CELOWNIK

Proszę wpisać właściwą formę. 

1.	 Korzystając z internetowych usług, powierzasz swoje dane _________________________ 

_________________________ różne firmy i _________________________ portale. 
2.	 Firmy i portale powinny zagwarantować  _________________________ klient _________________________ 

i użytkownik bezpieczeństwo.
3.	 Wiele usług umożliwia udostępnianie informacji _________________________ _________________________ 

inny człowiek.
4.	 Możesz udostępniać publicznie filmy w YouTube _________________________ _________________________ 

twoi znajomi lub zachować je tylko dla siebie.
5.	 Google nie udostępnia twoich danych osobowych _________________________ przedsiębiorstwo, 

_________________________ organizacja ani _________________________ _________________________ 

jednostka prywatna spoza firmy, chyba że wyraziłeś na to zgodę.
6.	 Jeśli używasz Google Home, by zarezerwować stolik, zanim Google Home udostępni 

_________________________ _________________________ wybrana restauracja twoje nazwisko lub numer 
telefonu, poprosi o twoją zgodę.

7.	 Niektóre firmy przekazują dane osobowe _________________________ _________________________ podmiot 
stowarzyszony,_________________________ _________________________ _________________________ inna 
zaufana firma lub _________________________ _________________________ osoba postronna.

8.	 Ani _________________________ _________________________ twój ojciec, ani _________________________ 

_________________________ twój brat nie spodoba się, jeśli wrzucisz na Facebooka ich zdjęcie.

rodzaj męski 
żywotny

rodzaj męski 
nieżywotny

rodzaj 
żeński

rodzaj 
nijaki

rodzaj 
męskoosobowy

rodzaj 
niemęskoosobowy

ADJ -emu = GEN - emu -ym, im (k,g)

SUB -owi, -u, (-‘e) -owi, -u  -‘e, -i*, -y -u, (-um) -om

Rodzaj żeński - wymiany morfonologiczne (palatalizacje) w rzeczownikach z końcówką -e

-p- -b- -f- -w- -m- -n- -d- -zd- -t- -st- -s- -z- -g- -k- -ch- -r- -ł-

-pi- -bi- -fi- -wi- -mi- -ni- -dzi- -ździ- -ci- -ści- -si- -zi- -dz- -c- -sz- -rz- -l-

Liczba pojedyncza, rodzaj męski - wyjątki z końcówką -u

NOM DAT NOM DAT NOM DAT

Bóg Bogu kat katu orzeł orłu / orłowi
brat bratu kot kotu osioł osłu / osłowi
chłop chłopu ksiądz księdzu pan panu
chłopiec chłopcu książę księciu pies psu
arch. człek człeku łeb łbu pop popu
arch. czort / czart czortu / czartu lew lwu sen snu
diabeł diabłu ojciec ojcu świat światu

KOŃCÓWKI CELOWNIKA

PALATALIZACJAWYJĄTKI WYJĄTKI

* - i => końcówka mianownika: -aja, -eja, -ija, -oja, -yja, -ea, -ia (słowa polskie)    
   - ii=> końcówka mianownika: -ia (internacjonalizmy) wymawiane jako: -ji    
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